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Kommentar til sundhedsministerens svar på spørgsmål 187 

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 14. november 2014 stillet spørgsmål nr. 187 til 
ministeren for sundhed og forebyggelse: ’’Vil ministeren oplyse, hvor mange patienter der er blevet 
hhv. henvist, behandlet og helbredt på Forskningsklinikken for Funktionelle Lidelser i Aarhus?”  

Sammenligner man ministerens svar med, hvad Forskningsklinikken for Funktionelle Lidelser selv 
oplyser i afdelingens årsberetninger, så opstår der lidt usikkerhed om tallene. 

År Henviste  Nye patienter Henviste Nye patienter Diff.                                                                                    
  taget i behandling iflg. FFL taget i behandling iflg. FFL                                                                 

2009 249 130 249 146 16                                                                                                                                      

2010 380 162 374 230 68                                                                                                                                      

2011 514 217 514 215* -2                                                                                                                                    

2012 660 275 661 262* -13                                                                                                                                    

2013 595 280 592 282* 2                                                                                                                                    

2014  458 288                           
Tallene for 2014 er endnu ikke tilgængelige i Forskningsklinikkens årsberetninger. 

Årsberetningerne findes her: http://funktionellelidelser.dk/omafdelingen/omraader/ 

Der er små variationer, men fra 2011 ændrer Forskningsklinikken for Funktionelle Lidelser 
opgørelsesmetoden, så de ikke længere oplyser, hvor mange patienter der har været i behandling, men 
der imod hvor mange patienter der har gennemgået forundersøgelse samt diagnostisk interview. Disse 
tal er markeret med en * i tabellen. 

Mange patienter giver efter en forundersøgelse på Forskningsklinikken for Funktionelle Lidelser udtryk 
for en fornemmelse af, at diagnosen var stillet på forhånd. Hvis antallet af nye patienter taget i 
behandling er det samme som antallet af patienter, der har gennemgået forundersøgelse samt 
diagnostisk interview, så er disse patienters fornemmelse vel egentlig korrekt – eller er 
Forskningsklinikken for Funktionelle Lidelser Danmarks første hospitalsafdeling, hvor man kan sætte 
lighedstegn mellem antallet af patienter der tilbydes en forundersøgelse og patienter der tilbydes 
behandling? 

I et sundhedsvæsen hvor ressourcerne er knappe kan man derfor, hvis tallene altså er korrekte, spørge, 
hvad formålet med forundersøgelsen er? 

Med venlig hilsen 
Søren Tøttrup
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